

Forum: Brugergruppen
Tid: Torsdag den 30. maj 2024
Sted: Vestforbrænding, Ejby Mosevej 219, 2600 Glostrup

Deltagere: Brugergruppen
Formand Marianne Burchall
Afdelingschef Marie Brøchner Jespersen
Enhedsleder Catarina Marcus-Møller
Miljøplanlægger Jens Granholm
Miljøplanlægger Mathias Løffler Puggaard

Afbud: Klimakoordinator Hans-Henrik Høg
Energi- og Udviklingskonsulent Niels Hansen

Gæst(er) Henrik M. Dalgaard fra Vestforbrænding

Referent Tina Malling Buck

Dato: 30. maj 2024
Sags nr.: 00.22.04-P35-14-23
Sagsbehandler: TMG

Referat

Dagens møde startede med en god rundvisning på Vestforbrænding – tak til Vestforbrænding for at lægge hus til og vise os rundt.

1. Godkendelse af dagsorden
 - Godkendelse
2. Temadrøftelse vedr. affald og genbrug v/Henrik M. Dalgaard, Vestforbrænding, Miljøplanlægger Jens Granholm og Miljøplanlægger Mathias Løffler Puggaard
 - a. Status på sortering og tømning af affaldsbeholdere i have- og etageejendomme
 - b. Status på undersøgelse af storskrald (Econet)
 - c. Gruppedrøftelse: Brugergruppens input til større succes med affaldssortering
 - i. Hvordan forbedrer vi affaldssorteringen i Albertslund?

Henrik M. Dalgaard fra Vestforbrænding holdt et oplæg. Henriks slides bliver sendt ud sammen med referatet.

Catarina Marcus-Møller præsenterede sig selv som Forsyningens nye enhedsleder. Slides er vedhæftet referatet.

Catarina holdt et oplæg om affaldssortering i Albertslund Kommune. Både indholdet af restaffald og storskraldsordningen for private blev drøftet.

Gruppearbejdet blev sat i gang med 3 grupper indenfor storskrald, fælles indsamling (dvs. der hvor man har affaldsøer til affaldet) og haveboliger (der hvor man har sin egen skraldespand).

De forskellige grupper fremlagde de 3 vigtigste pointer i plenum.

**By, Kultur, Miljø &
Beskæftigelse**

Miljø & Teknik
Administration & Udvikling

Albertslund Kommune
Vognporten 9
2620 Albertslund

T 43686888

Resultaterne blev indsamlet og affaldsteamet (miljøplanlægger Jens Granholm og miljøplanlægger Mathias Løffler Puggaard) vil sørge for at udarbejde et dokument, der samler op på de input som Brugergruppen bidrog med til emnerne. Dette dokument vil på et senere tidspunkt blive sendt ud til Brugergruppen.

Der blev spurgt til mulighederne for lokale affaldsdata, med en tilhørende vurdering af hvordan det går med sorteringen i områderne. Forvaltningen vil kigge på disse muligheder og præsentere dem på næste møde.

Mødesager/ notater der skal videre til politisk behandling / orientering:

3. Tillæg til affaldsregulativ - 2021-2032 (høring)

Emnet blev diskuteret og forvaltningen takkede for de modtagne skriftlige kommentarer til regulativet. De fleste vil blive taget til efterretning, og en af kommentarerne vil blive besvaret skriftligt. Herefter blev regulativændringen godkendt.

Det blev fremført, at skelafhentning i villaområder ikke harmonerer med nogle lokalplaners bestemmelser om en diskret placering.

Efterfølgende har forvaltningen kigget på dette og denne problematik blev behandlet i forbindelse med høringen af den gældende affaldsplan. Det er stadig forvaltningens vurdering, at reglerne imødekommer denne problemstilling. Nogle steder vil det være muligt at afskærme beholderne, så de ikke fremstår synlige fra vejen. Alternativt kan beholderne køres frem til tømning. Endelig kan ejendommen betale for den ekstra afstand til den placering de ønsker og få hentet beholderen her.

Sager til behandling / beslutning i Brugergruppen:

Ingen

Orienteringspunkter:

4. Orientering fra Formanden
 - a. Tak til Forsyningen for arrangementet i forbindelse med værkets 60 års jubilæum
 - b. Fejring af den færdige belysning på Roskildevej. Det var et godt arrangement, så tak til Forsyningen
5. Orientering fra Forvaltningen
 - a. Udfordringer med Remondis om tømning af nedgravede systemer og kuber – der er fortsat dialog Forvaltningen og Remondis. Remondis melder, at det kan se mere voldsomt ud, end det er. Vi har brug for jeres løbende indmeldinger på: kundeservice@vestfor.dk gerne med kopi til affaldoggenbrug@albertslund.dk

Det blev nævnt, at der også er problemer med Ressourceindsamling A/S, som tit spilder især glasaffald til stor gene i områderne. Dette vil forvaltningen følge op på.

Der blev spurgt til mulighederne for at få en ny entreprenør på opgaven med at tømme nedgravede systemer.

Vestforbrænding svarede, at den nuværende kontrakt endnu løber nogle år, og at det ikke er sikkert, at en ny kontrakt og eventuelt ny kontraktholder vil være en garanti for en bedre løsning. Den nuværende kontrakt indeholder allerede diverse bod- og bonusordninger.

- b. Service af nedgravede beholdere – der skal ske eftersyn mindst én gang om året. Der vil blive sendt mere information ud til de berørte boligområder. Det blev foreslået, om der var mulighed for en fælles koordinering, det ville forvaltningen vende tilbage omkring. Forvaltningen har efterfølgende haft kontakt med firmaer, der tilbyder service, og de mener, at de allerede koordinerer deres egne serviceopgaver på Vestegnen. De vurderer, at det er begrænset, hvor meget billigere det vil blive med en fælles koordineret indsats. Et sådant tiltag risikerer også at blive administrativt tungt for forvaltningen.
- c. Status på momssag – Albertslund Kommune har rejst krav til Skattestyrelsen på 7,9 mio. kr. Det er endnu uvist, hvornår der falder afgørelse i sagen.
- d. Tak for deltagelsen i Forsyningens 60 års jubilæum. Der var ca. 150 besøgende.
- e. Tak for deltagelsen til Grøn dag.
- f. Tidsplan for budget 2025 – budget katalog offentliggørelse 21/8.

Det blev nævnt, at nogle beboere i Herstedøster Landsby finder det nødvendigt, at hver husstand har sin egen beholder til indsamling af pap. Der er en lokalbeholder i området, hvor pap kan afleveres. Desuden er der en meget bred definition af hvornår noget er husstandsnaert nok, så en fælles beholder kunne være tilstrækkelig. Forvaltningens svar til dette er, at med de individuelle beholdere ved hver husstand bliver der nu indsamlet væsentlig mere pap end med blot én fælles affaldsbeholder i landsbyen.

6. Eventuelt

- a. Karsten Wenneberg: Sundhedsrådet holder et arrangement den 8. juni 2024 i Albertslund Centeret.
- b. Næste møde får vi besøg af HOFOR, der vil fortælle om Albertslundaftalerne for stikledninger til vand og spildevand,
- c. Der mangler træerne ved Coop. De sidste bliver plantet, når byggearbejdet er færdig.
- d. Povl Markussen fortalte, at der dags dato er udsendt invitation til arrangement om biodiversitet den 8. juni i Biotopia.
- e. Der var et ønske om, at energioptimering og lavtemperatur skal på et kommende møde.